

# 1. ເນື້ອໃນການຊຸກຍູ້

ສະພາການສຶກສາມະຫາວິທະຍາໄລເກົາຫຼີ(Korean Council for University Education, KCUE)

ໄດ້ລິເລີ່ມໂຄງການທຶນການສຶກສາສໍາລັບຄູອາຈານໃນພາກພື້ນອາຊຽນHEAT(Higher Education for ASEAN Talents) ເຊິ່ງເປັນສ່ວນໜຶ່ງໃນອົງກອນນະໂຍບາຍຊືກໂລກໃຕ້ໃໝ່ຂອງລັດຖະບານເກົາຫຼີໃຕ້,

ໂຄງການທຶນການສຶກສານີ້ແມ່ນດໍາເນີນການຜ່ານກອງທຶນຮ່ວມມືອາຊຽນ-ເກົາຫຼີ(ASEAN-Korea Cooperation Fond) ພ້ອມດ້ວຍກະຊວງສຶກສາທິການເກົາຫຼີ, ກະຊວງການຕ່າງປະເທດເກົາຫຼີ, ກະຊວງສຶກສາທິການອາຊຽນ, ກະຊວງການຕ່າງປະເທດອາຊຽນ ແລະ ເລຂາທິການອາຊຽນ.

ໂຄງການນີ້ມີວັດຖຸປະສົງເພື່ອສະໜັບສະໜູນບັນດາຄູອາຈານມະຫາວິທະຍາໄລແຫ່ງຊາດອາຊຽນໃຫ້ສໍາເລັດການສຶກສາຕໍ່ໃນລະດັບປະລິນຍາເອກ, ສິ່ງເສີມການແລກປ່ຽນ ແລະ ຮ່ວມມືລະຫວ່າງມະຫາວິທະຍາໄລຜ່ານນັກສຶກສາທີ່ໄດ້ຮັບທຶນການສຶກສາ. ນອກຈາກນີ້ກໍເພື່ອສ້າງຮາກຖານຄວາມຮ່ວມມືທີ່ເປັນປະໂຫຍດຮ່ວມກັນ ແລະ ເພື່ອປັບປຸງຄຸນນະພາບການສຶກສາລະດັບອຸດົມສຶກສາໃນປະເທດເກົາຫຼີ ແລະ ກຸ່ມປະເທດອາຊຽນ.

ສະພາການສຶກສາມະຫາວິທະຍາໄລເກົາຫຼີຖືກກໍ່ຕັ້ງຂຶ້ນພາຍໃຕ້ກົດໝາຍໃນປີ 1982, ເປັນໜ່ວຍງານທີ່ປຶກສາມະຫາວິທະຍາໄລ 4ປີ. ມີໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບການສອບເສັງເຂົ້າມະຫາວິທະຍາໄລ, ປະເມີນຜົນ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນຂ່າວສານຂອງມະຫາວິທະຍາໄລເກົາຫຼີ, ທັງນີ້ກໍເພື່ອຈະເສີມສ້າງການພັດທະນາສັກກາຍະພາບຂອງການສຶກສາມະຫາວິທະຍາໄລໂດຍການເສີມສ້າງຄວາມເປັນອິດສະຫຼະ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງມະຫາວິທະຍາໄລ. ໂດຍສະເພາະຢ່າງຍິ່ງໃນຖານະອົງກອນການສຶກສາຊັ້ນນໍາສໍາລັບຄວາມຮ່ວມມືລະຫວ່າງປະເທດໃນລະດັບອຸດົມສຶກສາໃນປະເທດເກົາຫຼີເຮົາຍັງມີຄວາມກະຕືລືລົ້ນຮ່ວມມືຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງກັບມະຫາວິທະຍາໄລໃນອາຊຽນ, AIMS, University

Accaditation, KARIC, ແລະ ອື່ນໆ

## 2. ເນື້ອໃນໂຄງການ

### ▣ ເນື້ອໃນໂຄງການ

#### 1. ປະກາດ ແລະ ຄັດເລືອກນັກສຶກສາ

-ນັກສຶກສາທຶນ: ຄັດເລືອກຄູອາຈານ 30ຄົນ ຕໍ່ປີ, ຈາກມະຫາວິທະຍາໄລທີ່ມີລະດັບປະລິນຍາໂທ ໃນ

10ປະເທດໃນອາຊຽນ

#### 2. ທຶນການສຶກສາໃນການຮຽນຫຼັກສູດປະລິນຍາເອກ(3ປີ), ຄ່າຄອງຊີບ ແລະ ອື່ນໆ

#### 3. ອື່ນໆ

-ໂຄງການທຶນການສຶກສາສໍາລັບນັກສຶກສາແລກປ່ຽນໄລຍະສັ້ນຈາກມະຫາວິທະຍາໄລໃນສັງກັດ-ມະຫາວິທະຍາໄລຝັກຫັດ

-ກິດຈະກຳສະມາຄົມນັກສຶກສາເກົ່າຈາກໂຄງການທຶນການສຶກສາຄູອາຈານໃນພາກພື້ນອາຊຽນHEAT(Higher Education for ASEAN Talents)

### ▣ ໄລຍະເວລາໂຄງການ

2020-2025 (ເລືອກນັກສຶກສາທີ່ຈົບຫຼັກສູດ 3ປີ, ໃນປີທີ 3)

ການດຳເນີນໂຄງການນີ້ແມ່ນແບບໂຄງການຕົວຢ່າງ ແລະ ເປັນໄປໄດ້ທີ່ຈະດຳເນີນການຕໍ່ ແລະ ຂະຫຍາຍຈຳນວນການເລືອກບຸກຄະລາກອນໃນອານາຄົດ

## 3. ຄຸນສົມບັດນັກສຶກສາ

-ເປັນຄົນສັນຊາດອາຊຽນເຊິ່ງດຳລົງຕຳແໜ່ງເປັນອາຈານປະຈຳມະຫາວິທະຍາໄລ

-ມີອາຍຸຕໍ່າກວ່າ 45ປີ ແລະ ມີລະດັບການສຶກສາທຽບເທົ່າປະລິນຍາໂທ ຫຼື ປະລິນຍາໂທ

-ມີສັນຊາດອາຊຽນ ແລະ ດຳລົງຕຳແໜ່ງອາຈານໃນປະເທດຂອງຕົນ(4ປີ)

-ລະດັບການສຶກສາລ່າສຸດທຽບເທົ່າ ຫຼື ສູງກວ່າປະລິນຍາໂທ

-ເປັນຜູ້ທີ່ມີຮ່າງກາຍ ແລະ ຈິດໃຈແຂງແຮງເພື່ອທີ່ຈະສາມາດຮ້າຮຽນໃນປະເທດເກົາຫຼີເປັນເວລາດົນ

-ມີການປຶກສາຫາລືຢ່າງພຽງພໍຈາກກະໜາວິທະຍາໄລໃນສັງກັດກ່ຽວກັບແຜນການຝັກວຽກ ແລະ ແຜນການຫຼັງຈາກໄປສຶກສາຕໍ່ຕ່າງປະເທດ

-ຕ້ອງມີອາຍຸຕໍ່າກວ່າ 45ປີ ໃນມື້ລົງທະບຽນວັນທີ 1 ກັນຍາ ປີ2020

-ມີຄວາມສາມາດພື້ນຖານໃນການໃຊ້ພາສາເກົາຫຼີ ຫຼື ພາສາອັງກິດ

※

ກໍລະນີຂອງຄູທີ່ກຳລັງສຶກສາຢູ່ຕ່າງປະເທດແລ້ວຈະຕ້ອງມີການປຶກສາຫາລືຢ່າງພຽງພໍຈາກກະໜາວິທະຍາໄລໃນສັງກັດ(ຫຼືຈາກກະຊວງສຶກສາທິການໃນປະເທດຂອງຕົນ)ກ່ຽວກັບແຜນການຝັກວຽກ ແລະ ແຜນການຫຼັງຈາກໄປສຶກສາຕໍ່ຕ່າງປະເທດ

※ ຈະຕ້ອງສົ່ງເອກະສານຢັ້ງຢືນຕົວຕົນຂອງຄູອາຈານ ແລະ ໃບອະນຸຍາດການສຶກສາທີ່ມີກາປະທັບຈາກກະໜາວິທະຍາໄລໃນສັງກັດ

#### 4. ຄຸນປະໂຫຍດທຶນການສຶກສາ

ຊ່ວຍເຫຼືອຄ່າລົງທະບຽນເຂົ້າຮຽນ ແລະ ຄ່າຮ້າຮຽນໃນມະຫາວິທະຍາໄລ 1,100 ໂດລາ ຕໍ່ເດືອນ, ຕະຫຼອດໄລຍະເວລາ

3ປີຕັ້ງແຕ່ມ

-ຄ່າບໍ່ຍິນໃນການເດີນທາງ 1ຄັ້ງ ຕາມລາຍຈ່າຍຕົວຈິງ, ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍໃນການຫາທີ່ຢູ່(1ຄັ້ງ 300 ໂດລາ),

ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍໃນການຂຽນບົດວິທະຍານິພົນສຳເລັດການສຶກສາ(1 ຄັ້ງ 500 ໂດລາ).

ລາຍການ	ຄ່າລົງທະບຽນ ແລະ ຄ່າຮ່າຮຽນ	ຄ່າປ້ຢືນເດີນທາງ	ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍໃນການ ຫາທີ່ຢູ່	ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍໃນການດຳລິ ງຊີວິດ	ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍໃນ ການຂຽນບົດ ພິມ/ກວດສອບ
ເງິນທີ່ຈ່າຍ	ຢູ່ໃນຈຳນວນທັງ ໝົດ	ເບິ່ງຕາມຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ ຕົວຈິງ	\$300	\$1,100  (ເທັມລະ\$6,600)	ເບິ່ງຕາມຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ ຕົວຈິງ

**5. ການເລືອກນັກສຶກສາ**

▣ ມະຫາວິທະຍາໄລທີ່ສາມາດລົງທະບຽນໄດ້: ມະຫາວິທະຍາໄລຄັງວອນ, ຄຢອງຽງ, ໂຄລຍ໌, ອິຣວາຍ໌, ຈ້ອນປົກ,

ຈຸງອັນ(ດຳເນີນການສອນເປັນພາສາອັງກິດ ຫຼື ເກົາຫຼີ)

※ ສາຂາວິຊາ: ກວດເບິ່ງໄດ້ທີ່ເວັບໄຊຂອງມະຫາວິທະຍາໄລເກົາຫຼີ <http://english.kcue.or.kr>

ລາຍການ	ຜູ້ຖືກເລືອກ	ເວລາປະກາດ	ຜູ້ສຳພາດຜ່ານ	ມື້ເຂົ້າຮຽນ	ມື້ຮຽນຈົບ
2020-1	11	ມີນາ ປີ2020	ມິຖຸນາ ປີ2020	ກັນຍາ ປີ2020	ສິງຫາ ປີ2023
2020-2	19	ກໍລະກົດ ປີ2020	ທັນວາ ປີ2020	ມີນາ ປີ2021	ກຸມພາ ປີ2024
2021	30	ກຸມພາ ປີ2021	ມິຖຸນາ ປີ2021	ກັນຍາ ປີ2021	ສິງຫາ ປີ2024
2022	30	ກຸມພາ ປີ2022	ມິຖຸນາ ປີ2022	ກັນຍາ ປີ2022	ສິງຫາ ປີ2025

▣ ການພິຈາລະນາເວລາເລືອກນັກສຶກສາ

ການເພີ່ມປະສິດທິພາບການສຶກສາ ແລະ ການປ້ອງກັນການອອກຮຽນກາງເທັມ

-ຫຼັງຈາກປຶກສາການວາງແຜນການພັກວຽກ ແລະ

ການໄປຮຽນຕໍ່ຕ່າງປະເທດແລ້ວໃຫ້ສິ່ງໃບອານຸຍາດການສຶກສາທີ່ມີກາປະທັບຈາກອະທິການບໍດີ

-ຕັດສິນໃຈ ແລະ ສະໝັກເຂົ້າຮຽນໃນມະຫາວິທະຍາໄລທີ່ທ່ານຕ້ອງການຮຽນ

**ການສະທ້ອນຄວາມຮຽກຮ້ອງຂອງປະເທດໃນກຸ່ມອາຊຽນ**

-

ສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນເຖິງສາຂາວິຊາການຕາມການຮຽກຮ້ອງຂອງອາຊຽນໂດຍມີການຈັດແບ່ງບຸກຄະລາກອນທີ່ປະສົບຜົນສໍາເລັດຂຶ້ນສຸດທ້າຍ

-

ຝຶຈາລະນາຄັດເລືອກຜູ້ສະໝັກຈາກມະຫາວິທະຍາໄລທີ່ສາມາດຂະຫຍາຍການແລກປ່ຽນລະຫວ່າງມະຫາວິທະຍາໄລໃນເກົາຫຼີ ແລະ ອາຊຽນ

※ ກວດເບິ່ງຂໍ້ມູນເພີ່ມຕື່ມໄດ້ທີ່ເວັບໄຊຂອງມະຫາວິທະຍາໄລເກົາຫຼີ <http://english.kcue.or.kr>

